
 

 

 

 

Kortrijk, 18 september 2023 

 

 

Reactie FECIBEL mbt  gezondheidswaarschuwingen 

 

We werden eind 2022 op de hoogte gebracht van het Inter-federaal Anti-Tabaksplan. We werden 

zoals u weet op geen enkel moment hierover geconsulteerd en daarom maakten we u reeds onze 

opmerkingen over aan u persoonlijk.  We hadden u echter graag nog eens onze bezorgdheid 

geuit mbt. de voorstellen die ter tafel liggen inzake de eventuele gezondheidswaarschuwingen en 

ook de Europese voorstellen die ter tafel liggen. We hadden gehoopt op een persoonlijke (online) 

meeting met u omtrent de technische en logistieke realiteit van onze sector. U vindt hier alvast de 

visie en de pertinente vraag van onze FECIBEL leden.  

 

Zoals u weet werd in de TPD 2 richtlijn 2014/40/EU artikel 11 geïmplementeerd in de Belgische 

tabaksindustrie. Artikel 11 omschrijft de richtlijnen in verband met het aanbrengen van de 

gezondheidswaarschuwingen alsook de precieze voorschriften van de etikettering. De Belgische 

overheid heeft (na overleg ook met de sector) voor de sigaren en cigarillo’s de Europese 

wetgeving aangenomen en geen verdere aanpassingen doorgevoerd.  Eén van de maatregelen in 

artikel 11 betreft de verplichte groottes van de waarschuwingen. Men preciseert ook een 

geplafonneerde grootte van die waarschuwingen. Ik haal graag de desbetreffende paragrafen aan 

uit Artikel 11.  

 

EU Richtlijn 2014/40/EU - Artikel 11 -  d.d.29/4/2014 p.20 

.... 

2. De in lid 1 bedoelde algemene waarschuwing beslaat 30 % van het desbetreffende oppervlak van de 

verpakkingseenheid en de buitenverpakking. Dit percentage wordt voor lidstaten met twee officiële talen 

verhoogd tot 32 % en voor lidstaten met meer dan twee officiële talen tot 35 %. 

3. De in lid 1 bedoelde waarschuwende tekst beslaat 40 % van het desbetreffende oppervlak van de 

verpakkingseenheid en de buitenverpakking. Dit percentage wordt voor lidstaten met twee officiële talen 

verhoogd tot 45 % en voor lidstaten met meer dan twee officiële talen tot 50 %. 

4. In het geval dat de in lid 1 bedoelde gezondheidswaarschuwingen moeten worden aangebracht op een 

oppervlak van meer dan 150 cm 2 , beslaan de waarschuwingen een oppervlakte van 45 cm 2 . Die oppervlakte 

wordt voor lidstaten met twee officiële talen verhoogd tot 48 cm 2 en voor lidstaten met meer dan twee officiële 

talen tot 52,5 cm² .  

... 

 

Gezien de grote diversiteit in groottes alsook de talrijke verpakkingen was dit een zeer belangrijk 

gegeven voor onze fabrikanten. De wetgever opteerde hiervoor omdat er rekening gehouden 

werd met de complexiteit alsook het productieproces van onze sector.  

 

 

 

 



 

 

 

 

Momenteel wordt gepleit voor fotowaarschuwingen voor alle tabaksproducten. 

Er zijn meerdere redenen waar we de overheid graag op attent maken.  

 

1. Een dergelijk maatregel maakt in de eerste plaats afbreuk aan de productbeleving maar 

we begrijpen dat de overheid ook andere belangen vooropstelt. De plafonnering van de 

grootte van de labels blijft echt een zeer belangrijk feit voor onze fabrikanten. Zoals u kan 

vermoeden is onze motivering hiervoor helemaal anders dan bij andere (eerder massa) 

tabaksproducten. Het vraag is ook niet echt proportioneel want sommige verpakkingen 

worden slechts op een zeer kleine schaal geproduceerd en het zou technisch een zeer 

complex verhaal worden, dat zou resulteren in de stopzetting in de productie van die 

verpakkingen. Dit zou uiteraard ook betekenen dat onze kleinere bedrijven hun impact  

verliezen aan buitenlandse spelers. Dit zou uiteraard ook een impact hebben op de 

werkgelegenheid in België en enkel onze concurrentiële positie aantasten.  

 

2. Rekening houdend met de bovenstaande feiten, kan men bij deze ook geen procedure 

van “changes of circumstances” inroepen en dus zijn we van mening dat de huidige 

wetgeving cfr. Artikel 11 best behouden blijft.  Zeker als men rekening houdt met de steeds 

dalende markt en het feit dat de sigarensector ook een andere consument heeft dan de 

beoogde doelgroep ( jongeren) voor wie de meeste maatregelen ingevoerd worden en 

bedoeld zijn. We zien dan ook geen enkele reden om hier een strengere wetgeving door 

te voeren.   

 

Namens onze fabrikanten vragen we met aandrang om een verdere implementatie van huidig 

artikel toe te laten. Onze markt is nu reeds krimpend en de huidige verplichtingen en uitdagingen 

die de overheid onze sector oplegt, zijn financieel zeer aangrijpend.   

 

We zouden het bijzonder appreciëren om met u in dialoog te gaan voor eventuele vragen. 

 Dank bij voorbaat.  

 

 

 


